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írásbeli kérdés

Mit tesz a Kormány annak érdekében, hogy a jövőben ne csak egyénileg lehessen
hatékonyan védekezni a kullancsok ellen? címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli kérdést
kívánok benyújtani

Dr. Székely Tamás
egészségügyi miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr !

Evek hosszú során át hallhattuk, olvashattuk milyen fontos is a kullancsok irtása . A 18/1998 . (VI-
3) NM rendelet alapján a betegséget terjesztő vagy okozó kullancsok és atkák egészségügy i
kártevőnek minősülnek, így gondoskodni kell megtelepedésük és elszaporodásuk
megakadályozásáról, ártalmuk megelőzésérő l, távoltartásukról, valamint rendszeres irtásukról .
Mindezek tükrében meglepett, amikor arról értesültem, hogy különböző Uniós és WHO- s
dokumentumokra való hivatkozás mellett, azzal kell szembesüljünk, hogy szépen lassan
elfogynak/elfogytak a permetezésre használható szerek a listáról . Még a szakemberi vélemények
is feltűnőnek tartják, hogy a WHO 2006-ban kiadott szakmai iránymutatása nem ad kijuttatási
protokollt a permetezéssel végzett kullancsirtásra . Sőt azt hangsúlyozza, hogy a permetezés csak
„magas kórokozó-átviteli gyakorisággal párosuló súlyos kullancsfert őzöttség esetén indokolt .

Nyilvánvaló, hogy rendkívül fontos az egyéni védekezés is . Magától értetődő , hogy ki-ki a
saját lehetőségei szerint ezt meg is teszi . Ugyanakkor az is tény, hogy nincs egy oltás sem, amel y
100 százalékos védelmet tudna biztosítani .

A permetezéssel végzett irtás jelentősen csökkenti a – két meglehetősen komoly
betegséget (limekór, agyhártya gyulladás) is terjeszt ő – kullancsok egyedszámát. A növekvő
egyedszámmal együtt járhat a növekvő kórokozók száma . Egy terület „elfertőződésének” pedi g
hosszútávra mutató következményei lehetnek. Ma, amikor az egészséges életmódról annyi szó
esik és az embereket, nem hiszem, hogy mindazt a munkát érdemes kockára tenni, melyet abb a
fektetünk, hogy az emberek látogassanak ki a természetbe. Kockáztatni, hiszen, ha egy területről
elterjed, hogy ott sok a kullancs, melyek között esetleg még fertőző is van, akkor arra nagyo n
nehéz lesz bárkit is rávenni, hogy vigye ki oda a gyermekeit játszani . Hangsúlyozhatja bárki, hogy
az oltás védelmet nyújt, az emberek nem fognak oda menni . Persze lehet, hogy aztán kiirtják a
kórokozókat, de az embereknek még egy jó ideig fenntartásaik, kételyeik lesznek . S ezt a kételyt
nehezebb lesz eltüntetni, mint a kullancsokat .

Kérdezem tehát Miniszter urat : Mit tesz a Kormány annak érdekében, hogy a jövőben
ne csak egyénileg lehessen hatékonyan védekezni a kullancsok ellen ?
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